
 

 

 

RESUM DEL PLENARI SERVEIS SOCIALS 5 d’octubre  del 2016 

 

Aquest plenari, per part de l’administració varen assistir: 

Sr. Francesc Iglesies, Secretari d'Afers Socials i Famílies, 

Sr. Joan Ramon Ruiz, director general de prestacions socials,  

Sra. Mari Carmen Marí, subdirectora general de prestacions socials,  

Sra. Monica Ribas, subdirectora general d’atenció i promoció de l’autonomia personal,  

Sr. Lluis Grande subdirector d’anàlisis i programació,  

Sr. Rafael Arderiu, subdirector general de recursos, 

Representats dels serveis territorials de Barcelona, Tarragona, Lleida i Girona 

 

El Sr. Joan Ramon Ruiz, presenta a la Sra. Mari Carmen Marí, subdirectora general de 

prestacions socials, amb una experiència en el cap de les Telecomunicacions que ajudarà 

aquest departament a millorar els sistemes informàtics. 

Recorda que el Pla de xoc que tenien previst per fer millores socials no es va poder posar en 

marxa donat que els pressupostos no es van aprovar, tot i això, s’ha seguit treballant en 

diferents temes que de moment no pot detallar, en relació a la Qüestió de confiança donada al 

President de la Generalitat els dona bones perspectives de tancar pressupostos. 

Respecte al Decret de Contractació Publica, informa que esta pendent de la seva tramitació 

legal (termini 6 mesos), en cas que abans de la seva publicació finalitzes el contracte de gestió 

d’alguna entitat, es faria automàticament una prorroga del mateix. 

Respecte al procediment d’Acreditació del personal auxiliar de la dependència, demana a totes 

les entitats que agilitzin l’acreditació dels professionals que no estiguin titulat ja que a finals 

del 2017 finalitza el termini d’acreditació per competències. 

Pel que fa a l’Agència Catalana de Protecció Social,  informa que al desembre esta previst fer  

la votació d’aprovació al Parlament. El principal objectiu d’aquesta Agència és ordenar i 

gestionar el sistema cordinat amb els diferents departaments i gestionar el mapa de 

prestacions en la seva totalitat. 

Informa que s’esta treballant en la modificació del decret de copagament, i comenta que es 

creara un grup de treball en la que estan convidades les entitat 2/3 professionals per àmbit 

(GG, SM, DI) per ajustar-ho a les necessitats dels usuaris. 

A continuació, les diferents subdireccions varen donar comptes de la situació dels diferents 

temes oberts, dels que us destaquem: 

1) Sr. Lluis Grande subdirector d’anàlisis i programació,  

 

 Informa que es publicarà un document en la web del departament sobre L’Atenció 

Centrada en la Persona, i que en breu ens enviarà el Link. 



 

 

 Grup de Treball Prevenció a l’addicció, es va iniciar a l’octubre del 2016 amb 

professionals experts en la matèria, i s’espera estigui finalitzat aquest model 

d’atenció al 2017. 

 

 Grup de treball de model de centre de dia de drogodependencies i addiccions: 

S’està treballant amb professionals experts del sector de drogodependencies i 

VIH/SIDA, també es preveu tancar-ho al 2017. (s’informa que a la resta de l’estat 

espanyol s’han tancat un 10% d’aquest recurs) 

 Grup de treball de transport adaptat: el model està consensuat i tancat, i es troba 

en fase d’implementació excepte a Barcelona (ciutat) per la seva complexitat i en 

espera d’incorporar el contracte programa (2017). 

 Grup de treball de model de centre de dia per a Gent Gran, esta en fase de 

redacció per Decret. 

 

 

2) Sr. Rafael Arderiu, subdirector general de recursos 

 En referencia al “diner de butxaca” a l’àmbit de discapacitats, una vegada estigui 

l’Ordre aprovada, es faran les revisions de tots aquells usuaris que no estiguin com 

a morosos per fer el retorns dels diners, com l’administració no pot tornar diners 

directament a les persones, es tractaran les devolucions amb les entitats on 

estiguin els usuaris ingressats per fer la devolució de la millor forma. 

Si les entitat estimant que algun usuari moros  s’hauria de revisar el seu 

copagament ho hauria de comunicar al departament per tractar-ho de forma 

individual. 

 En relació al protocol de Morositat, informa que actualment s’han rebut 800 

expedients, un 50% són d’usuaris del sociosanitari d’aquests un 70% no estan 

complimentat correctament. (aquest  tema es tractarà en una reunió amb el 

sector) 

 Respecte a les PEV actualment hi ha 9.000 places de les quals 2.500 van ser 

obertes al 2015/2016, s’espera poder complimentar en l’àmbit residencial al 75% i 

el 100% les places de centre de Dia. 

 En referencia a la convocatòria de subvencions 2017, totes les línies tindran 

caràcter bianual inclosa la de la vulnabiritat, el fet que siguin bianuals no impedeix 

que en cas necessari s’obri la convocatòria a demanda del sector. 

 

3) Sra. Monica Ribas, subdirectora general d’atenció i promoció de l’autonomia personal: 

 Informa que les dades de l’Atenció a la Dependència sortiran en uns dies per tant no 

més comenta l’increment de sol·licituds en aquest últim trimestre que ha estat degut a 

l’entrada de sol·licituds de Grau I 

 Informa que no han pogut incrementar els equips de valoració degut a  no haver estat 

aprovats els pressupostos ja que aquesta  partida la que tenien prevista dins del Pla de 

xoc, tot i això estan en comunicació amb ells ja al aconseguir la retirada de l’import de 

l’IVA tenen un marge de maniobra. 

Es valora l’esforç que han tingut que fer els diferents ens locals per realitzar la 

valoració de  60.000 PIAs del Grau I, a Barcelona s’ha tingut que fer un Pla de 

contingència conjuntament amb l’Ajuntament (PIAS comunitaris)i el Consorci Social de 

Barcelona (PIAS residencials i Sociosanitaris).  



 

 

 Respecte al PIAIS, Es tracta d’un programa molt ambiciós que s’abordarà amb 

prudència. 

 Sobre el servei de Teleassistència avançada, és un projecte pendent de desenvolupar a 

la cartera de serveis d’atenció a la dependència, i en aquest moments NO s’esta 

trobant col·laboració des de l’IMSERSO per desenvolupar-ho. 

 Sobre la Discapacitat Intel·lectual en Atenció Diürna, tot i que les entitats comenten 

que hi han moltes  demandes  a l’hora de aconseguir dades reals no ha estat possible 

obtenir-les, estan espera de que els hi facin arribar, ja que és el sector el que ha de fer 

d’enllaç amb el Departament per aconseguir la informació. 

 Sobre la Discapacitat Intel·lectual en Atenció Residencial, s’està treballant molt 

acuradament en el criteris de priorització per la demanda de plaça. 

 Informa que van tenir una reunió amb el Col·legi Oficial de Treball Social de Barcelona 

amb la intenció de fer una revisió dels diferents circuits en els que estan implicats 

aquest professionals així com en altres temes. Es va parlar de realitzar una Jornada 

conjunta al 2017 amb l’objectiu de fer arribar aquest col·lectiu el procés de la 

Dependència.  

Seguidament, es va obrir un torn de preguntes i paraules per als representants del sector. 

Finalment en Francesc Iglesies Secretari d'Afers Socials i Famílies, es presenta i transmet l’idea 

de voler integrar-se en aquestes reunions  i així conèixer més d ‘aprop al sector i les entitat que 

ho conformem. 

Comenta breument que el PIAIS, és un programa que s’està treballant directament des de 

Presidencia conjuntament amb els departaments de Salut i Social, ja que ha de tenir una visió 

compartida dels tres departaments, volen fer que sigui el projecte motor que ajudi a reorientar 

el que no funcionava fins ara. Es vol crear un Consell Tècnic potent, i  establir un full de ruta de 

treball.  

.  


